
1 
 

 

 

Zomerstage Ingrid van Engelshoven(D66) bij Minters 

Vlaardingen 31 augustus 2017 

Sociaal Werk Nederland organiseert voor Tweede Kamerleden zomerstages zodat zij 

(hernieuwd) kennis maken met de dagelijkse praktijk van het sociaal werk in Nederland. 

Tweede Kamerlid Ingrid van Engelshoven(D66) bezocht Minters in Vlaardingen. 

Minters is een brede welzijnsorganisatie met diensten als sociale wijkteams, gezinsspe-

cialisten en sociaal raadslieden. Ook levert Minters levert vanuit het oude Steunpunt Hui-

selijk Geweld medewerkers aan Veilig Thuis Rotterdam Rijn-

mond. Ingrid van Engelshoven was voordat ze in maart van dit 

jaar debuteerde als Kamerlid jarenlang wethouder in Den Haag. 

Ze kent dus het klappen van de lokale zweep. 

De gemeente Vlaardingen heeft Minters de regie gegeven over 

de uitvoering van de wijkteams. Daarmee is Minters ook ver-

antwoordelijk voor de hulpverlening door de medewerkers van 

de andere 15 organisaties die bijdragen aan het wijkteam. 

Ingrid heeft in haar portefeuille onder andere het sociaal do-

mein, binnenlandse zaken en veiligheid. Bestuurder Franc Bon-

gaerts van Minters heet haar van harte welkom. Zij bezochten 

die dag verschillende onderdelen van Minters en Ingrid was bij 

casusbesprekingen met professionals in het veld. Zij woonde 

onder andere een casusbespreking bij van een wijkteam, een 

bespreking met mantelzorgers en sociaal raadslieden, en een gesprek met een gezins-

specialist van een basisschool. 

Op het hoofdkantoor sprak zij met het management van Minters en de beleidsmedewer-

kers van de gemeente Vlaardingen en Movisie en Sociaal Werk Nederland. 

Politiek moet geduld hebben met transformatie 

Ingrid vraagt zich af hoe de transities en de transformatie in het sociale domein in Vlaar-

dingen verlopen. Zowel Minters als de gemeente vinden het een ingrijpend en soms taai 

proces. Mensen zijn gewend aan oude patronen en laten die niet zomaar los. En er zijn 

ook grenzen aan de zelfredzaamheid van mensen. Voor een sociaal werker is het ook 

best moeilijk om op je handen te gaan zitten, waar je eerder gewend was direct te hel-

pen. Overigens zijn de burgers in Vlaardingen niet heel erg negatief over de veranderin-

gen, stelt Franc Bongaerts. ‘Het aantal bezwaarschriften is niet toegenomen. En iedereen 

onderkent dat 2,5 jaar wel erg kort is om over daadwerkelijke veranderingen gereali-

seerd te spreken. Zoiets kost minstens 5 jaar.’| 

Ingrid van Engelshoven is het daar mee eens: ‘De politiek moet ook geduld hebben met 

dit soort processen en niet telkens nieuw beleid bedenken. Je moet de ontwikkelingen 

eerst laten beklijven.’ 

Voor de gemeente waren de bezuinigingen een lastige bijkomstigheid. In Vlaardingen is 

gekozen om vooral aan de achterkant te bezuinigen, dus niet op bijvoorbeeld minder 

bedden in de zwaardere zorg. Dat gold ook voor de crisisopvang. Daar bleken meer bed-

den nodig, dat had men onderschat. 

 

https://d66.nl/mensen/ingrid-van-engelshoven/
http://www.minters.nl/
https://www.veiligthuisrr.nl/
https://www.veiligthuisrr.nl/
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Relatie 1e en 2e lijn 

Ingrid ziet ook dat vooral de huisartsen jongeren ver-

wijzen naar de gecertificeerde jeugdzorg en jeugdhulp. 

‘Het is lastig om ze ertoe te bewegen daar anders mee 

om te gaan. Hoe doet Vlaardingen dat?’ 

Peet Huys (directeur Dienstverlening van Minters) 

meldt dat zij overleg hebben met de huisartsen in 

Vlaardingen en hen vooral ‘verleiden’ om eerst de soci-

ale wijkteams te raadplegen. Met de jeugdhulpaanbie-

ders is bovendien afgesproken dat ze bij doorverwijzing 

door huisartsen ook eerst kijken of en in welke mate 

sociale wijkteams kunnen worden ingezet. ‘Dat kun je 

als gemeente wel eisen van de zorgaanbieders.’ 

Ingrid: ‘Is er bij de tweede lijn niet veel wantrouwen tegenover de eerste lijn? Vinden ze 

sociaal werk niet te vaag? Zijn ze niet bang dat de eerste lijn de cliënt te lang aan het 

lijntje houdt, waardoor die cliënt pas bij de tweede lijn komt als de problemen veel 

zwaarder zijn geworden, zoals wel bij de jeugd-ggz is gebeurd?’ 

 

Franc Bongaerts: ’De tijd dat men sociaal werk nog associeert met geitenwollensokken is 

ook in Vlaardingen echt voorbij. Die cultuurverandering heeft wel veel tijd gekost, maar 

betaalt zich nu terug in betere resultaten en sterke samenwerking met ander partners. 

Scholen vinden ons nu en we zijn partner in Veilig Thuis.’ 

Ingrid denkt dat je meer samenwerking tussen sociale teams en huisartsen vooral via de 

zorgverzekeraar kan regelen. ‘Die kunnen daar druk op uitoefenen. Het komt er vooral 

op neer om elkaar te leren vertrouwen en dus te investeren in relaties.’ 

Strategisch partnerschap 

Ingrid vraagt zich af waarom de gemeente voor een welzijnsorganisatie als Minters heeft 

gekozen bij het uitvoeren van het brede terrein van sociaal werk. Inderdaad had de ge-

meente enige twijfel. “Is Minters niet te klein en te kwetsbaar? Hebben zij de kennis en 

kunde in huis om dit uit te voeren?” 

De belangrijkste reden om het toch aan Minters toe te vertrouwen was dat Minters dicht 

bij de burgers werkt en aanwezig is. Zij kennen de inwoners en hun behoeften, en genie-

ten hebben het vertrouwen van de Vlaardingers. 

Rest de vraag hoe de gemeente en Minters dit hebben geregeld. ‘Wat spreek je met el-

kaar af en hoe pakt dat uit?’ 

Franc: ‘De afspraak is dat de gemeente beslist over het wat en Minters over het hoe. Dat 

wil niet zeggen dat je daar niet met elkaar over spreekt, integendeel. Juist door met el-

kaar te sparren kom je tot strategisch partnerschap. De gemeente heeft dit ook binnen 

een subsidierelatie gehouden, zodat je er makkelijker op kunt sturen.’ 

En hoe regel je de inkoop? 

Vlaardingen heeft wat betreft jeugdhulp en jeugdzorg gekozen voor resultaatgericht in-

kopen. Niet zozeer in profielen van cliënten, maar in resultaatpercelen, daar kunnen aan-

bieders op bieden. Zij hebben de bestekken gepubliceerd, met wel zo’n 2800 vragen. Het 

resultaat was dat veelal de grotere partijen hebben ingeschreven waarmee al goede con-

tacten waren. Vaak hebben wel met kleinere zorgaanbieders afspraken gemaakt, bij-

voorbeeld via onderaannemerschap. 

‘Is ook het gedwongen kader aanbesteed?’ wil Ingrid weten. Nee, dat heeft Vlaardingen 

niet gedaan. Voor Vlaardingen gold wel dat partijen de wijken en de stad goed moeten  

kennen. Daarbij was zorgcontinuïteit erg belangrijk. ‘Maar nu kunnen we meer naar de 

kwaliteit gaan kijken en hoe er wordt samengewerkt met de eerste lijn,’ aldus de twee 

gemeentewoordvoerders. 
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Ingrids indrukken 

‘Het is en blijft belangrijk om zo vroeg mogelijk de samenwerking met elkaar op te zoe-

ken,’ stelt Ingrid aan het eind van haar stage. ‘En dan vooral ook in de uitvoering, daar 

gebeurt het.’  

Daarnaast vindt ze het erg interessant dat gemeente en Minters zo nadrukkelijk hebben 

afgesproken wie waarover gaat, zonder daartussen een muur op te trekken. ‘Zo kom je 

tot zorgvuldige contracteren. Je dat het lokaal maatwerk is, dat is het directe gevolg van 

de decentralisatie. Ook “Den Haag” moet zich dat realiseren. Er ontstaan verschillen tus-

sen gemeenten.’ 

Tegelijkertijd maakt ze zich zorgen over het gebrek aan kennis en kunde bij sommige 

gemeenten, mede als gevolg van de bezuinigingen. ‘Daarom is het ook zo belangrijk dat 

zowel partijen als Movisie en Sociaal Werk Nederland actief kennis en kunde delen.’ 

Franc: ‘En ze kunnen ook gebruikmaken van de expertise van sociaalwerkorganisaties als 

Minters, met hun schat aan kennis en ervaring. Denk niet altijd vanuit beleid, maar ook 

vanuit de burger en vanuit hulpverlening!’ 

En nog meer indrukken 

‘Minters heeft een opvallend breed pakket aan diensten. Bovendien hebben de medewer-

kers een gedeelde missie en visie, en is er ruimte voor deskundigheidsbevordering en 

intervisie. Dat is binnen een kleine organisatie met bijvoorbeeld zzp’ers veel moeilijker te 

realiseren.’ 

Ook het consequente beleid van Minters valt in goede aarde. ‘Maar een gevaar is wel dat 

Minters een monopolist kan worden in Vlaardingen. Anderzijds zijn ze kwetsbaar als een 

volgende college voor een ander partij kiest.’ 

Franc onderkent dat risico en hecht daarom ook aan partnerschap met de gemeente en 

andere gemeenten waarvoor zij werken. ‘Bovendien steken we in op vakmanschap, want 

dat is het kapitaal van de organisatie.’ 

Voer voor de Tweede Kamer 

Omgekeerd hebben Movisie en Sociaal Werk Nederland nog wel een boodschap voor Den 

Haag. Movisie is namelijk niet alleen een kennisinstituut, maar wil ook graag in wissel-

werking met het lokale veld tot nieuwe inzichten en samenwerkingen komen. Sociaal 

Werk Nederland heeft onlangs het manifest Hou Ze Erbij gelanceerd, dat onder andere 

pleit voor betere samenwerking tussen politie en sociaal werk op lokaal niveau. Een lan-

delijk stimuleringsprogramma zou daarbij helpen. Ingrid is daarin zeer geïnteresseerd 

omdat zij zich als parlementariër ook bezighoudt met veiligheid. 

Ernst Radius (Sociaal Werk Nederland) 

 

 

https://www.sociaalwerknederland.nl/actueel/nieuws/5654-stop-polarisatie-landelijke-actie-en-lokale-daadkracht-vereist

